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Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 13 juni 2022 

Tid Klockan 17:00-19.42 

Plats Sessionssalen i kommunalhuset. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Marcus Jillehed (DP), Charlotte Björkman (HP), Roger Urbanski (SD) och Nils 
Nilsson (SD) 

Utses att justera Christian Ottosson (C) och Shewen Nysmed (S) 

Justeringens tid Måndag den 20 juni 2022 Paragrafer 1-11, 13-24 
§ 12, omedelbar justering i
anslutning till
sammanträdet

Underskrifter 

Fredrik Zethræus 
Sekreterare 

Erik Ottoson 
Ordförande 

Christian Ottosson (C) Shewen Nysmed (S) 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 13 juni 2022 

Protokollet har justerats den  20 juni 2022 

Anslaget sattes upp den 21 juni 2022 

Anslaget tas ner den 14 juli 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  13 juli 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 SPALT I 13 juni 2022 
30 ledamöter    
  

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

1. Sara Heelge Vikmång (S)         

2.  Daniel Dronjak (M)         

3.  Arnold Boström (SD)         

4.  Rasmus Lenefors (S)         

5.  Christina Eklund (M) Samtliga Diana Molinsky (M)       

6.  Nujin Alacabek (V)         

7.  Malin Danielsson (L)         

8.  Eeva Laine (S) Samtliga  Sara Holmgren (S)       

9.  Jelena Drenjanin (M)         

10.  Christian Ottosson (C)         

11.  Anders Lönroth (MP)         

12.  Ingalill Söderberg (DP)         

13.  Mats Arkhem (SD)         

14.  Göran Hallberg (S) Samtliga Khalida Marefat (S)       

15.  Erik Ottoson (M)         

16.  Gorges Barkho (KD)         

17.  Niklas Bougt (V)         

18.  Marie Fors (S)         

19.  Eva Carlsson-Paulsén (M)         

20.  Lars Björkman (HP)         

21.  Pran Malhotra (S)         

22.  Martin Nigals (SD)         

23.  Love Bergström (M) Samtliga Hampus Holmgren (M)       

24.  Bo Källström (L)         

25.  Shewen Nysmed (S)         

26.  Karin Adolfsson (C) Samtliga Lars-Göran Sander (C)       

27.  Gunilla Helmerson (M)         

28.  Carina Sundström (MP)         

29.  Sonia Benavente (V)         

30.  Aza Cheragwandi (S)         

Summa spalt I   
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SPALT II 13 juni 2022 
31 ledamöter 
 

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
suppleant för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

31. Leif Dyrvall (DP)         

32.  Annika Boström (SD)         

33.  Peter Höög (M)         

34.  Ann-Marie Högberg (S)         

35.  Jennifer Lind (M) Samtliga Ingemar Syring (M)       

36.  Claes Thim (S)         

37.  Karl Henriksson (KD)          

38.  Sofia Knutz (L) Samtliga Petra Nilsson (L)       

39.  Sven Pernils (SD), träder in klockan 17.47 §§ 1-5 Bo Adolfsson (SD), §§ 1-5       

40.  Patrik Rahm (M)         

41.  Olov Hamilton (V) Samtliga Konrad Hyltén (V)       

42.  Anneli Sjöberg (S) Samtliga Marzieh Amiri (S)       

43.  Claes-Johan Bonde (M)         

44.  Henrik Juhlin (C)         

45.  Yossi Sigal (S)         

46.  Anders Abel (MP), träder in klockan 17.47 §§ 1-5 Louise Rollins (MP), §§ 1-5       

47.  Kennet Bergh (M)         

48.  Malena Karanovic (SD)         

49.  Kamile Ünver (S) Samtliga Tomas Henriksson (S)       

50.  Patrik Willingstam (DP)         

51.  Britt Björneke (V) Samtliga Ulla Olsson-Engström (V)       

52.  Mats Österholm (M) Samtliga Andreas Lindgren (M)       

53.  Erling Karlsson (S)         

54.  Robert Andersson (HP)         

55.  Chris Smith (L)          

56.  Björn Karlsson (M)         

57.  Margareta Vikgren (S)         

58.  Rolf Lindberg (SD)         

59.  Linda von Fircks (M)         

60.  Fredrik Fjällström (S)         

61. Tomas Selin (C)         

Summa spalt II   

SUMMA hela fullm.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 1   
    
    

 
 
 

Anmälan av ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns några nya ledamöter och 
ersättare att anmäla. 

 
Sammanfattning 
Anmälan av nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Den inlämnade frågan från Sara Heelge Vikmång (S) som inkommit till dagens 
sammanträde i kommunfullmäktige får ställas.  

 
Sammanfattning 
Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit en fråga ställd av 
Sara Heelge Vikmång (S) till vård- och omsorgsnämndens ordförande Karl 
Henriksson (KD) om äldreomsorgslyftet i Huddinge. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar svaret på frågan om äldreomsorgslyftet i Huddinge till 
protokollet.  

 
Sammanfattning 
Svar på fråga ställd av Sara Heelge Vikmång (S) till vård- och omsorgsnämndens 
ordförande Karl Henriksson (KD) om äldreomsorgslyftet i Huddinge.  
 
Karl Henrikssons (KD) svar: 
Ordförande, ledamöter, 
Sara Heelge Vikmång har ställt följande fråga till mig: 
Kommer de som påbörjat äldreomsorgslyftet i Huddinge under 2021 och 2022 att få 
gå färdigt utbildningen med bibehållen lön även under 2022? 
Bakgrunden är att regeringen i budgeten för år 2021 aviserade en gigantisk, flerårig 
satsning på att vidareutbilda äldreomsorgspersonal som saknade formell vårdbiträdes- 
eller undersköterskeutbildning. För Huddinges del handlade det om 24 miljoner 
kronor för år 2021 för att täcka lönekostnader med mera. 
Eftersom det tar tid att få igång den här typen av utbildningar och mitt under 
brinnande pandemi hitta vikarier kunde vi varken i Huddinge eller andra kommuner 
använda mer än en mindre del av beloppet under 2021. Därför kom det som en 
obehaglig överraskning när beloppet som Huddinge kommun fick för år 2022 hade 
halverats till 12 miljoner kronor. 
Socialstyrelsen utlyste statsbidraget den 28 februari. Utförarna hade till den 11 april 
på sig att inkomma med en ansökan. I Huddinge var det kommunens egenregi inom 
både äldreboende och hemtjänst samt de båda hemtjänstutförarna Attendo och Eveo 
som godkändes. Totalt sökte de drygt 18 miljoner kronor. För att det ska vara rättvist 
fördelade kommunen statsbidraget med samma nyckel som alltid, nämligen antalet 
kunder. Ingen av utförarna fick hela det belopp de hade ansökt om utan det handlar 
om mellan 45 och 75 procent. 
De som jobbar inom kommunens egenregi och påbörjat utbildningen kommer att få 
fullfölja den men däremot kommer inte fullt så många nya studerande tillkomma som 
vi hade önskat. Jag har inte fått några signaler om problem hos Eveo men däremot 
verkar man inom Attendo ha påbörjat utbildningar redan innan pengarna blivit 
fördelade och där finns det vad jag förstår en del som nu inte kommer att fullfölja 
sina utbildningar med bibehållen lön. 
Det är naturligtvis djupt beklagligt att regeringens satsningar på äldreomsorgen är så 
kortsiktiga och att medlen fördelas så märkligt mellan åren. Kommuner och för all del 
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även privata utförare behöver planeringstid och det bästa är förstås om vi istället för 
kortsiktiga, riktade statsbidrag får långsiktigt goda förutsättningar att utveckla 
äldreomsorgen. Det är inte heller rimligt att kommunen ska gå in och täcka upp när 
regeringen plötsligt drar undan pengarna till statsbidragsfinansierade satsningar. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Karl Henriksson (KD) och Sara Heelge Vikmång (S).  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 4   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen från Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) får ställas.  

 
Sammanfattning 
Inför dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit en ny 
interpellation: 
 
* Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus Lenefors (S) till 
kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak (M) om tryggheten vid Gömmaren. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 5   
    
Diarienummer KS-2022/1495.110    
 

 
 

Interpellation ställd av Sara Heelge Vikmång (S) och Rasmus 
Lenefors (S) till kommunstyrelsens ordförande Daniel Dronjak 
(M) om tryggheten vid Gömmaren  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen om tryggheten vid Gömmaren anses besvarad.  

 
Sammanfattning 
Utifrån § 35 i kommunfullmäktiges arbetsordning hänvisar kommunstyrelsens 
ordförande Daniel Dronjak (M) 
till Ingalill Söderberg (DP), kommunalråd med ansvar för trygghetsfrågor, för svar på 
interpellationen. 
 
Som svar på interpellationen från Sara Heelge Vikmångs (S) och Rasmus Lenefors 
(S) hänvisar Ingalill Söderberg (DP) till sitt utskickade svar (se bilaga till 
protokollet).  
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Sara Heelge Vikmång (S), Rasmus Lenefors (S), Ingalill 
Söderberg (DP), Bo Källström (L), Martin Nigals (SD) och Henrik Juhlin (C).  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen om tryggheten vid 
Gömmaren anses besvarad och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 6   
    
Diarienummer KS-2022/513.118    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte har inkommit någon 
information från kommunrevisionen.  

 
Sammanfattning 
Någon information från kommunrevisionen har inte inkommit. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte har 
inkommit någon information från kommunrevisionen och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 7   
    
    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden, gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden samt vård- och omsorgsnämnden 
enligt 16 kap. 6 h § socialtjänstlagen (2001:453)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att någon statistikrapport inte föreligger. 

 
Sammanfattning 
Vid dagens sammanträde i kommunfullmäktige föreligger ingen statistikrapport. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige noterar till protokollet att någon 
statistikrapport inte föreligger och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 8   
    
Diarienummer KS-2022/52.112    
 

 
 

Revidering av reglementet för bygglovs- och tillsynsnämnden 
samt taxa enligt lag om energimätning i byggnader och taxa 
för tillsyn enligt lagen om tobaksfria nikotinprodukter  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Bygglovs- och tillsynsnämndens reglemente (HKF 4000) revideras med att en ny 
punkt med lydelsen ”tillsyn enligt lag (2014:267) om energimätning i byggnader” 
läggs till i 1§. 

2. Bygglovs- och tillsynsnämndens reglemente (HKF 4000) revideras med tillägg i 
1§, punkt 4 att nämnden har tillsynsansvar enligt lag om tobaksfria nikotinprodukter. 

3. Taxa enligt lag om energimätning i byggnader fastställs enligt bilaga 3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022. 

4. Taxa för bygglovs- och tillsynsnämndens verksamhet enligt lag om tobaksfria 
nikotinprodukter fastställs enligt bilaga 5 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022. 

 
Sammanfattning 
Förordning om energimätning i byggnader har ändrats och medför att kommunen har 
tillsynsansvar över att skyldigheter enligt lagen fullgörs. Kommunstyrelsens 
förvaltning föreslår att bygglovs- och tillsynsnämnden får ansvar för denna tillsyn 
samt att föreslagen taxa enligt lag om energimätning i byggnader fastställs. 
Från och med den 1 augusti 2022 förslås en ny lag kring tobaksfria nikotinprodukter 
(LTN) att träda i kraft. Lagen innebär att kommunen får ett tillsynsansvar för 
efterlevnaden av bestämmelser som är knutna till försäljning av dessa produkter. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att bygglovs- och tillsynsnämnden får ansvar 
för denna tillsyn samt att föreslagen taxa enligt lag om tobaksfria produkter fastställs. 
 

Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 

Beslutet ska skickas till 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
HKF 4000 
HKF 42xx 
HKF 42xx 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 9   
    
Diarienummer KS-2022/969.184    
 

 
 

Tillämpningsanvisning för taxor inom socialpsykiatrin  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Tillämpningsanvisningar för taxor inom socialpsykiatrin enligt bilaga 3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022 fastställs. 

2. Socialnämnden bemyndigas att per den 1 februari för varje nytt kalenderår justera 
de i taxan ingående avgifterna med det procenttal varmed prisbasbeloppet ändrats i 
förhållande till prisbasbeloppet för basåret. 

 
Sammanfattning 
Nya avgifter för olika former av boendeinsatser inom socialpsykiatrin beslutades i 
mål och budget 2022. De av socialnämnden förslagna tillämpningsanvisningarna 
förtydligar hur de beslutade avgifterna ska beräknas. Kommunstyrelsens förvaltning 
föreslår att föreslagna tillämpningsanvisningar fastställs och att socialnämnden 
bemyndigas att årligen justera avgifterna med förändring av prisbasbeloppet. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Socialnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 10   
    
Diarienummer KS-2022/743.181    
 

 
 

Delårsrapport per den 31 mars 2022 för Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra kommungemensam 
verksamhetsutveckling. Finansiering av omställningskostnader om maximalt 5 mnkr 
sker med reserverade medel. Planerade och genomförda åtgärder ska redovisas i 
delårsrapport per augusti 2022 och i verksamhetsberättelse 2022. 

2. Grundskolenämndens driftbudget minskas med 6 mnkr för lokalkostnader. 
Budgetjusteringen omfördelas till reserverade medel. 

3. Kommunstyrelsen får i uppdrag att under 2022 påbörja planering för 
investeringsprojektet Groventreprenad Jonvägen. 

4. Kultur- och fritidsnämndens investeringsbudget minskas med 4,2 mnkr för projekt 
som är investering i annans fastighet och ska genomföras av fastighetsägaren. 

5. Investeringsbudget 2022 för Huddinge Samhällsfastigheter AB fastställs till 473,7 
mnkr. 

6. Kommunstyrelsens driftbudget utökas med 16,3 mnkr för kapitaltjänstkostnader till 
följd av investeringar i samhällsbyggnadsprojekt. Utökning finansieras med 
omfördelning från finansförvaltningen. 

7. Etappmålet 2022 för indikatorn Antal bostäder i antagna detaljplaner fastställs till  
2 900. 

8. Kultur- och fritidsnämnden tilldelas 1 mnkr för att anordna aktiviteter och insatser 
som bidrar till en aktiv och meningsfull fritid. 

9. Klimat- och stadsmiljönämnden tilldelas 20 mnkr för att genomföra 
trygghetsskapande och förebyggande underhållsåtgärder. 

10. Grundskolenämnden och förskolenämnden tilldelas 11,6 mnkr för att utveckla 
skolbiblioteken, varav 8,3 mnkr tilldelas grundskolenämnden och 3,3 mnkr tilldelas 
förskolenämnden. 

11. Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden tilldelas 1,5 mnkr för arbetsmarknads- 
och hälsoförebyggande insatser med fokus på ukrainska flyktningar.  

12. Kommunstyrelsens förvaltning tilldelas 700 tkr för att säkerställa goda 
förutsättningar för seriösa byggaktörer att verka och bidra i samhällsbyggandet. 

13. Vård- och omsorgsnämnden och kultur- och fritidsnämnden tilldelas 1,5 mnkr för 
att utveckla kommunens förebyggande och uppsökande arbete och i samarbete med 
civilsamhället genomföra aktiviteter i syfte att bryta ensamheten bland äldre, varav 
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750 tkr tilldelas vård- och omsorgsnämnden och 750 tkr tilldelas kultur- och 
fritidsnämnden. 

14. Delårsrapport och helårsprognos per 31 mars 2022 enligt kommunstyrelsens 
tjänsteutlåtande daterat den 16 maj 2022, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunkoncernen uppvisar ett positivt resultat på 334 mnkr per mars och 
prognosen för helåret uppgår till 798 mnkr. Det positiva resultatet för året hänförs 
främst till kommunen, Huddinge Samhällsfastigheter AB och Huge Bostäder AB. 
Helårsprognosen för kommunen uppgår till 421 mnkr och är 284 mnkr bättre än 
budget. Det utgör 6 procent av skatt, generella statsbidrag och kommunalekonomisk 
utjämning. 
Nämnderna prognostiserar sammantaget ett överskott vid årets slut om 10 mnkr. 
Nämnderna har i viss utsträckning varit försiktiga i sina antaganden och anger att 
prognoserna är osäkra. Några orsaker är osäkerhet kring effekter av kriget i Ukraina, 
volymutvecklingen under hösten samt utfall av årets löneöversyn. Vård- och 
omsorgsnämnden behöver ytterligare konkretisera sin åtgärdsplan för att tydligare 
redovisa utförda och planerade aktiviteter i delårsrapporten per augusti. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M), Sara Heelge Vikmång (S), Christian Ottosson 
(C), Karl Henriksson (KD), Nujin Alacabek (V), Anders Lönroth (MP), Bo Källström 
(L), Rasmus Lenefors (S), Margareta Vikgren (S), Tomas Selin (C) och Jelena 
Drenjanin (M). 
 
Daniel Dronjak (M), Christian Ottosson (C), Karl Henriksson (KD), Bo Källström(L), 
Tomas Selin (C) och Jelena Drenjanin (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut.  
 
Rasmus Lenefors (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut samt till (S) 
tilläggsyrkande (som biläggs protokollet) förutom punkten C.  
 
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till eget förslag (som biläggs protokollet). 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
A. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 2 och finner att så är fallet.  
 
B. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 3 eller i enlighet med Nujin Alacabeks 
(V) ändringsyrkande i punkten 3 och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
C. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 4 och finner att så är fallet.  
 
D. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
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kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 5 eller i enlighet med Nujin Alacabeks 
(V) ändringsyrkande i punkten 5 och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag.  
  
E. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 6 och finner att så är fallet.  
 
F. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 7 och finner att så är fallet.  
 
G. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 8 och finner att så är fallet.  
 
H. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 9 och finner att så är fallet.  
 
I. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsen förslag till beslut i punkten 10 och finner att så är fallet.  
 
J. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 11 och finner att så är fallet.  
 
K. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 12 och finner att så är fallet.  
 
L. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 13 och finner att så är fallet.  
 
M. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 14 och finner att så är fallet.  
 
N. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med (S) 
tilläggsyrkande A eller avslår densamma och finner att kommunfullmäktige avslår (S) 
tilläggsyrkande A. 
 
O. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med (S) 
tilläggsyrkande B eller avslår densamma och finner att kommunfullmäktige avslår (S) 
tilläggsyrkande B.  
 
P. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med (S) 
tilläggsyrkande D eller avslår densamma och finner att kommunfullmäktige avslår (S) 
tilläggsyrkande D.  
 
Q. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med (S) 
tilläggsyrkande E eller avslår densamma och finner att kommunfullmäktige avslår (S) 
tilläggsyrkande E.  
 
R. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med (S) 
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tilläggsyrkande F eller avslår densamma och finner att kommunfullmäktige avslår (S) 
tillägg. 
 
S. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med (S) 
tilläggsyrkande G eller avslår densamma och finner att kommunfullmäktige avslår (S) 
tilläggsyrkande G. 
 
T. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med (S) 
tilläggsyrkande H eller avslår densamma och finner att kommunfullmäktige avslår (S) 
tilläggsyrkande H. 
 
U. Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut i punkten 1 och finner att så är fallet. 
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) reserverar sig till förmån för eget 
förslag.  
 
Protokollsanteckningar 
Anders Lönroth (MP) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 11   
    
Diarienummer KS-2021/3072.181    
 

 
 

Delårsrapport per mars 2022 för kommunstyrelsen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunstyrelsens budget utökas med 16,3 mnkr för ökade kapitaltjänstkostnader 
i samhällsbyggnadsprocessen. 

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att under 2022 genomföra kommungemensam 
verksamhetsutveckling med omställningskostnader om maximalt 5 mnkr. 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att planering för 
investeringsprojektet Groventreprenad Jonvägen påbörjas 2022. 

 
Sammanfattning 
I allt väsentlig följer arbetet under januari till mars de prioriteringar som beslutats i 
kommunstyrelsens verksamhetsplan, med vissa avvikelser. 
Helårsprognosen visar på en avvikelse på -20,7 mnkr i jämförelse med budget, varav 
16,3 mnkr avser ökade kapitaltjänstkostnader. För att säkerställa att prioriterat 
omställningsarbete kan fullföljas under året enligt plan bedöms ett behov av ökat 
utrymme på cirka 5 mnkr. Ökade kapitaltjänstkostnader i samhällsbyggnadsprocessen 
kompenseras enligt kommunens ekonomistyrningsprinciper finansiering sker genom 
omfördelning från finansförvaltningen. 
Kommunstyrelsens förvaltning gör bedömningen att arbetet med uppdragen i 
dagsläget framskrider enligt plan. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att planeringen av investeringsprojektet 
Groventreprenad Jonvägen påbörjas under 2022. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V). 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 13   
    
Diarienummer KS-2022/954.214    
 

 
 

Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun, 
Fabege Rock AB och Fabege AB (publ) avseende del av 
fastigheten Visättra 1:1 (projekt Centralmarken) inom 
kommundelen Flemingsberg  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun, Fabege Rock AB och 
Fabege AB (publ) avseende del av fastigheten Visättra 1:1 inom kommundelen 
Flemingsberg godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022. 

2. Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att genomföra allmänna anläggningar 
inom detaljplanen (KS-2021/1217) i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 20 april 2022. 

3. En nettoinvestering om 46,1 miljoner kronor godkänns för genomförandet av 
allmänna anläggningar i enlighet med detaljplan (KS-2021/1217). 

 
Sammanfattning 
Utveckling av Flemingsbergsdalen är av väsentlig betydelse för att nå de fem 
övergripande utvecklingsmålen enligt utvecklingsprogrammet för Flemingsberg. 
Kommunen och Fabege AB (publ) har tidigare träffat ett markanvisningsavtal om att 
utveckla Centralmarken. Det tidigare tecknade markanvisningsavtalet omfattar en 
kontorsdel med tillhörande laborationsverksamhet, samt även en bostadsdel. Fabege 
AB har valt att inte planera för bostadsdelen inom ramen för detta projekt. 
Bostadsdelen är fortsatt aktuell att planera för i framtida projekt. 
En förutsättning för markanvisningen var att Fabege AB skulle teckna hyresavtal med 
en hyresgäst om en etablering inom det aktuella markområdet. Hyresgästen är Alfa 
Laval Technologies AB. Etableringen innebära att ett stort antal arbetsplatser 
tillskapas Flemingsbergsdalen. 
Förslaget till mark- och genomförandeavtal reglerar marköverlåtelser, 
ansvarsfördelning, hållbarhet, miljö samt exploatörens och kommunens skyldigheter 
under genomförandet av detaljplanen. 
Planområdet består av del av fastigheten Visättra 1:1 som ägs av Huddinge kommun 
och avses exploateras av Fabege Rock AB. Preliminärt omfattas överlåtelseområdet 
av cirka 7 330 kvadratmeter. Kommunen får en intäkt från försäljningen av marken 
på cirka 80 miljoner kronor. 
Inom ramen för projektet ska kommunen bekosta och bygga ut gata, torg och park 
inom planområdet. Den totala kostnaden för detta beräknas bli cirka 47 miljoner 
kronor, varav kommunens nettoinvestering beräknas bli 46,1 miljoner kronor. 
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Förvaltningen bedömer att det ekonomiska nettot för kommunen blir cirka 32 
miljoner kronor. Avtalet genererar därutöver ersättning på preliminärt 14 miljoner 
kronor för att delfinansiera övergripande allmänna anläggningar och preliminärt 1,9 
miljoner kronor som medfinansieringsersättning till Spårväg syd. 
Utbyggnaden inom överlåtelseområdet beräknas kunna påbörjas under kvartal 3 år 
2022. Hyresgästen beräknas kunna flytta in under kvartal 2 år 2025. Kommunen 
bygger ut allmänna anläggningar i etapper. Gatan påbörjas först, preliminärt under 
senare delen av 2023. 
Sammantaget bedöms mark- och genomförandeavtalet ge ett ekonomiskt tillskott till 
kommunen samtidigt som projektet är i linje med tidigare tecknade avtal, samt följer 
tidigare ställningstaganden för Flemingsbergsdalen. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Nujin Alacabek (V).  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Fabege AB (publ) 
Fabege Rock AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 14   
    
Diarienummer KS-2019/1423.313    
 

 
 

Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av 
Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna 
Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – beslut om antagande  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet Detaljplan för del av Solgård 1:1 m.fl. med anledning av Tvärförbindelse 
Södertörn inom kommundelarna Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – beslut om 
antagande återremitteras till kommunstyrelsen för komplettering av beslutsunderlag. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade 2017-05-31 § 43 att ge kommunstyrelsens förvaltning i 
uppdrag att upprätta de detaljplaner som behövs för Tvärförbindelse Södertörn. 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för Trafikverkets vägplan för 
Tvärförbindelse Södertörn, möjliggöra för en ny dragning av Regulatorvägen på bro 
över Tvärförbindelse Södertörn och möjliggöra för ett uppförande av en vall mot 
Flemingsbergsvikens våtmarksområde. Gällande detaljplan för det dåvarande 
projektet Södertörnsleden innehåller regleringar som omöjliggör Trafikverkets 
nuvarande projekt Tvärförbindelse Södertörn. Syftet med detaljplanen är således att 
ändra på den gällande detaljplanen så att den är förenlig med Trafikverkets vägplan. 
För att Trafikverket ska kunna genomföra vägplanen krävs det att vägplanen inte 
strider mot gällande detaljplaner. Syftet med detaljplanen är även att ändra eller 
upphäva andra gällande detaljplaner i området som inte stämmer överens med 
vägplanen. 
Tvärförbindelse Södertörn kommer tillsammans med E4 Förbifart Stockholm att 
binda samman de södra och norra delarna av länet och skapa nya möjligheter för 
boende, pendling och näringsliv. Tvärförbindelse Södertörn knyter samman 
Stockholmsregionens stadskärnor Kungens kurva/Skärholmen, Flemingsberg och 
Haninge centrum. 
Området som berörs av detta planförslag består av vägområde, järnväg, gräsytor, 
skog, enbostadshus, återvinningscentral, industriområde med mera. I eller i 
anslutning till planområdet finns flertalet värdefulla miljöer, så som Flemingsbergs 
gård, Runda Villan och Flemingsbergsskogens naturreservat. Tvärförbindelse 
Södertörn och befintlig järnväg är av riksintresse. 
Fastigheterna i planområdet ägs till stora delar av Huddinge kommun och 
Trafikverket, men privata fastigheter berörs och fem privata bostadsfastigheter berörs 
på ett betydande sätt genom att deras fastigheter behöver lösas in som ett led i 
Tvärförbindelse Södertörns genomförande. 
Tvärförbindelse Södertörn är av riksintresse och är av stor allmän vikt genom att den 
möjliggör för förbättrade resmöjligheter för bilresenärer, tung trafik, cyklister och 
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gångtrafikanter på Södertörn. Utifrån detta bedömer förvaltningen att detaljplanen 
stämmer överens med det kommunala intresset för området samt överväger de 
enskilda intressena mot inlösen av bostadshus och ökade bullernivåer samt de 
allmänna intressena att inte påverka naturreservat och kulturvärden. 
Detaljplanen bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan. Bedömningen är därför 
att en strategisk miljöbedömning enligt miljöbalken (MB) inte behöver göras. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om ärendet Detaljplan för del av Solgård 1:1 
m.fl. med anledning av Tvärförbindelse Södertörn inom kommundelarna 
Flemingsberg, Sjödalen och Fullersta – beslut om antagande återremitteras till 
kommunstyrelsen för komplettering av beslutsunderlag och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
Trafikverket 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 15   
    
Diarienummer KS-2018/290.312    
 

 
 

Utvecklingsplan för Flemingsberg, tilläggsbeslut  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Förslag till tilläggsbeslut för utvecklingsplan Flemingsberg godkänns. 

 
Sammanfattning 
Våren 2018 fick kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i samverkan med 
Botkyrka kommun upprätta ett förslag till utvecklingsplan för Flemingsberg (KS 
2018/290). Under våren 2021 genomfördes ett samråd för att inhämta synpunkter 
kring förslag till utvecklingsplan och därefter har en bearbetning gjorts inför 
framtagande av slutgiltigt planförslag. Planen godkändes av kommunfullmäktige 25 
april 2022. 
Syftet med planen är att visa önskad utveckling fram till 2050 eller ännu längre. 
Planen fyller glappet mellan översiktsplan och detaljplan och ska vara vägledande för 
utvecklingen av Flemingsberg. Utvecklingsplanen bygger på en vision med fem mål 
som är beslutade i utvecklingsprogram för Flemingsberg 2018. 
Utvecklingsprogrammet togs fram av Region Stockholm, Huddinge kommun och 
Botkyrka kommun. De fem målen har sedan resulterat i tre strategier som 
utvecklingsplanen arbetat vidare med. Visionen och strategierna har konkretiserat i en 
illustrationsplan för området framtida utveckling. Det är både ny exploatering av helt 
nya områden, omvandling eller komplettering av befintliga områden. Inom 
utvecklingsområdet finns potential att skapa cirka 37 000 nya arbetsplatser och 
15 000 nya bostäder. 
Då det är två kommuner som i samverkan tagit fram utvecklingsplanen så behöver 
båda kommuners politiska organ godkänna planen. I ett sent skede inkom Botkyrka 
kommun med förslag till mindre ändringar. Bedömning är att de föreslagna 
ändringarna inte påverkar planen mer än att Botkyrka kommun får tydligare medskick 
till efterföljande planering för deras två inzoomade områden Alfred Nobels Allé och 
Blickaberget samt Tullinge villastad. Tilläggen påverkar inte Huddinge kommuns 
geografiska områden. Önskemål om hänvisning till Botkyrkas projekt Södra Porten 
önskas även på två ställen. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C) som också yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelses förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och kommunala bolag 
Botkyrka kommun 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 16   
    
Diarienummer KS-2022/1080.123    
 

 
 

Investeringsbeslut samt finansierings- och 
genomförandeavtal för Trafikplats Högskolan  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Finansierings- och genomförandeavtal mellan Huddinge kommun och 
Trafikverket, region Stockholm rörande objekt Väg 226/571 - Trafikplats Högskolan 
godkänns i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 4 maj 2022, reviderat 2022-05-31. 

2. En bruttoinvestering på 441 miljoner kronor godkänns för genomförande av 
allmänna anläggningar i enlighet med finansierings- och genomförandeavtal mellan 
Huddinge kommun och Trafikverket, region Stockholm rörande objekt Väg 226/571 
– Trafikplats Högskolan - och med detaljplan (KS-2015/1707) för del av fastigheten 
Grantorp 2:32 med flera.  

3. Genom besluten enligt punkten 1 och 2 ovan ersätts följande beslut: 
a) Punkten 1 i fullmäktiges beslut från den 13 januari 2014, § 14, avseende 
finansieringsavtal mellan Trafikverket Region Stockholm och Huddinge kommun för 
projekt 226 Högskolan tpl. anslutning Alfred Nobels allé (Trafikplats Högskolan). 

b) Fullmäktiges beslut från den 12 juni 2017, § 19, avseende tilläggsavtal till 
finansieringsavtal mellan Huddinge kommun och Trafikverket rörande Trafikplats 
Högskolan i Flemingsberg. 

c) Kommunstyrelsens beslut från den 7 februari 2018, § 23, avseende 
genomförandeavtal mellan Huddinge kommun, Botkyrka kommun och Trafikverket 
rörande objekt Väg 226/571, del av förbifart Tullinge (Trafikplats Högskolan) i 
Flemingsberg samt beslut om att godkänna nettoinvestering på 150 miljoner kr för 
genomförande av allmänna anläggningar i enlighet med genomförandeavtalet och 
med detaljplan (KS-2017/1707) för del av fastigheten Grantorp 2:32 m.fl. 

4. Kommunstyrelsen bemyndigas att fortsättningsvis besluta om ändringar i 
finansierings- och genomförandeavtalet mellan Huddinge kommun och Trafikverket, 
region Stockholm rörande objekt Väg 226/571 - Trafikplats Högskolan – samt 
justering av belopp för bruttoinvestering i det fall nya ekonomiska förutsättningar 
uppkommer som innebär att kostnaderna ökar för genomförandet av åtgärder 
avseende anläggningar som kommunen kommer att vara huvudman för. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige beslutade 13 januari 2014, § 14, att ge dåvarande 
samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att upprätta de detaljplaner som krävs för att 
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genomföra projekt Väg 226/571, Del av förbifart Tullinge inklusive Trafikplats 
Högskolan. 
Detaljplanen möjliggör för en ny överliggande cirkulationsplats och två kommunala 
anslutningsvägar mot Björnkulla och Alfred Nobels Allé. Trafikplatsens ändamål är 
att skapa en ny kapacitetsstark väganslutning till de södra och centrala delarna av 
Flemingsberg. Detaljplanen syftar även till att bekräfta Trafikverkets vägplan 
”Vägplan för väg 226/571 – trafikplats Högskolan. Genom trafikplatsen skapas en ny 
möjlighet för gående och cyklister att korsa väg 226 mellan universitetsområdet och 
Björnkulla. Genom vägplanen möjliggörs också förbifart Riksten, en ombyggnation 
av Huddingevägen, väg 226, vilket innebär ökad kapacitet för väg 226, samt ett 
regionalt cykelstråk längs med väg 226. 
För att reglera genomförandet av detaljplanen och vägplanen har förslag till 
genomförandeavtal upprättats mellan Huddinge kommun och Trafikverket. Avtalet 
reglerar bland annat ansvarsfördelning samt kostnadsansvar för utbyggnaden av de 
ingående anläggningarna. Genomförande av projektet innebär en 
bruttoinvesteringskostnad för kommunen om cirka 441 miljoner kronor. Projektet 
antas ge framtida intäkter i form av exploateringsersättningar om cirka 218 miljoner 
kronor. 
Genomförandet av projektet beräknas kunna vara klart kvartal 3 år 2026. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Abel (MP) och Christian Ottosson (C).  
 
Christian Ottosson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Anders Abel (MP) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Trafikverket 
Miljö- och bygglovsförvaltningen (Stadsmiljöavdelningen) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 17   
    
Diarienummer KS-2022/960.103    
 

 
 

Samverkansöverenskommelse Kungens kurva-Skärholmen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Samverkansöverenskommelse Kungens kurva – Skärholmen mellan Huddinge 
kommun och Stockholm stad enligt bilaga 1 till kommunstyrelsen förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat 7 april 2022, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Stockholms stad och Huddinge kommun har under ett flertal år samarbetat kring olika 
sakfrågor som rör utvecklingen i Kungens kurva – Skärholmen. 
Våren 2010 godkändes Vision Söderort 2030 av kommunfullmäktige i Stockholms 
stad. Utifrån visionen inrättades en gemensam politisk styrgrupp mellan Stockholms 
stad och Huddinge kommun för mandatperioden 2011 – 2014 med fokus på 
planeringsförutsättningar samt näringsliv och trafik. 
I inledningen av 2022 har ett motsvarande strukturerat samarbetet initierats med 
delvis nytt fokus. Ett samarbetsavtal har utarbetats, enligt bilaga 1, och som omfattar 
ett antal särskilt utpekade samverkansområden inom trygghet, fritidsverksamhet samt 
den regionala kärnan med fokus på näringsliv. 
Övergripande syfte med samverkansöverenskommelsen är att inom de berörda 
områdena skapa en struktur och arbetssätt som möjliggör konkreta samordnade 
insatser utifrån gemensamma prioriteringar. Det övergripande målet är att uppnå 
synergier och ökad effekt av arbetet, i linje med långsiktiga verksamhetsmål. 
Överenskommelsen gäller från undertecknande till 2025-12-31. 
Arbetet organiseras via en styrgrupp, en beredningsgrupp och arbetsgrupper efter 
behov. En gång per år träffar styrgruppen Stockholms stads finansborgarråd och 
kommunstyrelsens ordförande i Huddinge för avstämning. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Daniel Dronjak (M) som också yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 

Beslutet ska skickas till 
Stockholm stad 
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Diarienummer KS-2022/843.804    
 

 
 

Miljöbokslut 2021  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Miljöbokslut 2021, bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 20 april 2022, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Klimat- och stadsmiljönämnden har på sitt sammanträde den 24 februari 2022 
hemställt till kommunfullmäktige om att Miljöbokslut för 2021 ska godkännas. 
I februari 2017 beslutade kommunfullmäktige om Miljöprogram 2017–2021. Syftet 
med miljöprogrammet är att peka ut riktningen för kommunens miljöarbete fram till 
år 2021. Miljöprogrammet ska följas upp varje år. Uppföljningen redovisas i 
Miljöbarometern som är kommunens webbaserade verktyg samt i ett miljöbokslut. 
Klimat- och stadsmiljönämnden är ansvarig nämnd för det kommunövergripande 
miljöstrategiska arbetet och ansvarar även för uppföljningen av Miljöprogram 2017-
2021, som kommunfullmäktige antagit. 
Miljöbokslutet 2021 redovisar resultat för samtliga mål och mått i miljöprogrammet 
där uppföljning sker. Uppföljningen visar att 17 mål har mycket god måluppfyllelse, 
26 mål har god måluppfyllelse, 13 mål har godtagbar måluppfyllelse, 18 mål har ej 
godtagbar måluppfyllelse och 15 mål är svårbedömda. 
Miljöprogrammets sex temaområden har även bedömts i sin helhet: Klimat och luft 
samt Biologisk mångfald och friluftsliv har god måluppfyllelse. Markanvändning och 
samhällsplanering, Informera och engagera och Gifter i miljön har godtagbar 
måluppfyllelse. Området Vatten har ej godtagbar måluppfyllelse. Bedömningen 
skiljer sig från föregående år då temaområdet Gifter i miljön gått från ej godtagbar 
måluppfyllelse till godtagbar måluppfyllelse. 
Jämfört med 2020 är det 2021 sex fler mål som har fått mycket god måluppfyllelse, 
fyra färre mål har fått god måluppfyllelse, två fler mål har fått godtagbar 
måluppfyllelse och antalet svårbedömda mål har ökat något, från 14 till 15. Målen 
med ej godtagbar måluppfyllelse har minskat från 23 till 18 jämfört med fjolåret. 
Huddinge kommun har fortfarande många mål som är långt ifrån att uppnås. 
Kommunen måste som helhet arbeta mer intensivt med miljö- och klimatfrågorna för 
att klara målen. Förvaltningen ser att särskilt fokus behöver läggas de kommande åren 
på att uppnå god vattenstatus, uppnå klimatmålen för energianvändning i kommunens 
byggnader och att minska kommunens utsläpp från tjänsteresor, samt att uppnå målen 
relaterade till cirkularitet och ett hållbart resursutnyttjande. 
En stor utmaning ligger i att även i framtiden bevara natur och biologisk mångfald 
samtidigt som kommunen växer och står inför stora samhällsbyggnadsprojekt. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Christian Ottosson (C), Aza Cheragwandi (S), Niklas Bougt (V) 
och Anders Lönroth (MP). 
 
Christian Ottosson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Aza Cheragwandi (S), Niklas Bougt (V) och Anders Lönroth (MP) lämnar varsin 
protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer KS-2022/1486.112    
 

 
 

Bemyndigade till socialnämnden och vård-och 
omsorgsnämnden om regler för kvalitetspris  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Regler för kvalitetspris inom vård- och omsorgsnämndens verksamhetsområde 
(HKF 7700), bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
25 maj 2022, upphävs. 

2. Regler för kvalitetspris inom socialnämndens verksamhetsområde (HKF 7100), 
bilaga 2 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 25 maj 2022, 
upphävs. 

3. Socialnämnden och vård- och omsorgsnämnden bemyndigas att besluta om nya 
regler för kvalitetspris inom respektive nämnds verksamhetsområde. 

 
Sammanfattning 
Under 2021 har socialförvaltningen utarbetat ett förslag på ett nytt kvalitetspris som 
ska omfatta både vård- och omsorgsnämndens och socialnämndens verksamheter 
inklusive externa utförare. Det nya gemensamma kvalitetspriset ersätter de tidigare 
kvalitetspriser som nämnderna delat ut inom respektive verksamhetsområde. 
Nämnderna har var för sig beslutat att hemställa till kommunfullmäktige dels om att 
upphäva befintliga regler (HKF:er) för respektive pris, dels att bemyndiga nämnderna 
att fatta beslut om riktlinjer för det nya priset (bilaga 1 och 2). 
Syftet med kvalitetspriset är att uppmärksamma verksamheter som förbättrat sin 
kvalitet för personer i Huddinge kommun som har kontakt med socialtjänsten, att 
främja en lärande organisation samt att öka användandet av ledningssystemet för 
kvalitet. För att ta del av priset krävs en ansökan. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Eva Carlsson-Paulsén (M) och Karl Henriksson (KD) vilka båda 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
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Beslutet ska skickas till 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer KS-2022/77.901    
 

 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från angivna uppdrag: 
 
 

 

 
 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige ska besluta om befrielse från förtroendeuppdrag som är 
sammanställda i förvaltningens Val-PM.  
 
Beslutet ska skickas till 
W3D3 
TROMAN 
Heroma 
Samtliga nämndsekreterare 
 
 

 

Aza Cheragwandi (S) Från uppdraget som ledamot i Klimat- och 
stadsmiljönämnden från och med 1 juli 2022 

Alfred Guirguis. (S) Från uppdraget som ersättare i Klimat- och 
stadsmiljönämnden från och med 1 juli 2022. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
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Diarienummer KS-2022/77.901    
 

 
 

Val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Till ny 2:e vice ordförande i kommunfullmäktiges presidium från 1 juli 2022 utse 
Shewen Nysmed (S). 

2. Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider utifrån 
förvaltningens Val-PM 
  

 
 

 

 

  

Sammanfattning 
Kommunfullmäktige ska besluta om val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar 
sammanställda i förvaltningens Val-PM.  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta enligt följande: 
1. Till ny 2:e vice ordförande i kommunfullmäktiges presidium från 1 juli 2022 utse 
Shewen Nysmed (S). 
2. Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider utifrån 
förvaltningens Val-PM. 
och finner att så är fallet.  
 
 

 

Val av ledamot till Förskolenämnden från om med 20 juni till och med den 31 
december 2022 
Aza Cheragwandi (S) Ny ledamot och tillika andra vice ordförande från och 

med den 1 juli 2022 efter Erling Karlsson (S)  
Val av ledamot till Klimat- och stadsmiljönämnden från den 20 juni till och med 
den 31 december 2022 
Alfred Guirguis. (S) Ny ledamot i Klimat- och stadsmiljönämnden från och 

med den 1 juli 2022 efter Aza Cheragwandi (S) 
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Diarienummer KS-2021/2384.119    
 

 
 

När-Återvinningscentraler - svar på motion väckt av Anders 
Lönroth, Carina Sundström och Anders Abel (samtliga MP)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Mot bakgrund av kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 20 
april 2022, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
I oktober 2021 väckte Anders Lönroth, Carina Sundström och Anders Abel (samtliga 
MP) motionen När-Återvinningscentraler i kommunfullmäktige. Motionärerna anser 
att återvinningscentraler i centrumnära lägen skulle öka tillgängligheten, inte minst 
för hushåll utan bil, och därför föreslår motionärerna ”att förvaltningen får i uppdrag 
att utreda om när-återvinningscentraler kan införas och i så fall etablera minst en på 
försök.” 
Svaret på motionen När-Återvinningscentraler har samberetts mellan 
kommunstyrelsens förvaltning och miljö- och bygglovsförvaltningen. 
Förvaltningarna ser positivt på motionens förslag. Förvaltningarna bedömer att frågan 
om när-återvinning som motsvarar det motionen efterfrågar är ett pågående arbete hos 
SRV återvinning AB. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
I ärendet yttrar sig Anders Abel (M), Jelena Drenjanin (M) och Sonia Benavente (V). 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Anders Abel (MP) lämnar en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 13 juni 2022 § 23   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen stärk demokratin – gör försök med sänkt rösträttsålder – motion väckt av 
Anders Lönroth (MP), Carina Sundström (MP) och Anders Abel (MP) får väckas och 
överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 

 
Sammanfattning 
Till dagens sammanträde i kommunfullmäktige har det inkommit en ny motion:  
 
* Stärk demokratin – gör försök med sänkt rösträttsålder – motion väckt av Anders 
Lönroth (MP), Carina Sundström (MP) och Anders Abel (MP) 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige kan besluta att motionen stärk 
demokratin – gör försök med sänkt rösträttsålder – motion väckt av Anders Lönroth 
(MP), Carina Sundström (MP) och Anders Abel (MP) får väckas och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
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Delgivningar   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att några delgivningar inte har inkommit.  

 
Sammanfattning 
Några delgivningar har inte inkommit till kommunfullmäktige  
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige noterar till protokollet att några 
delgivningar inte har inkommit och finner att så är fallet.  
 
 

 
 



 
 

Huddinge kommun 

Kommunfullmäktige 

2022-06-13 

 

FÖRSLAG 

 
Ärende 10: Delårsrapport per den 31 mars 2022 för 
Huddinge kommun 
 

 
Förslag till beslut 

Att förvaltningens förslag 1-8 godkänns, 

 

Samt att: 

 

A. Kommunfullmäktige godkänner att 2 mnkr tilldelas vård – och omsorgsnämnden från årets 

överskott för skatter och bidrag för att starta ett projekt som syftar till att skapa hållbara 

scheman och ta bort minutstyrningen inom hemtjänsten. 

 

B. Kommunfullmäktige godkänner att 1,5 mnkr tas från årets överskott för skatter och bidrag till 

vård- och omsorgsnämnden för upprustning av utemiljöerna inom kommunens äldreboenden 

för att skapa fler och bättre mötesplatser för de äldre. 

 
C. Kommunfullmäktige ger Kultur och fritidsnämnden i uppdrag att i samarbete med 

civilsamhället och studieförbund genomföra aktiviteter i syfte att bryta ensamheten för äldre, 

om maximalt 2 mnkr från årets överskott för skatter och bidrag. 

 

D. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram ett språktest för nyanställda 

inom äldreomsorgen och förskolan. 

 

E. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en kommunövergripande 

språkutbildning för medarbetare och ta fram relevanta språkkrav. 

 

F. Kommunfullmäktige godkänner att 1 mnkr tas från årets överskott för skatter och bidrag för 

att organisera arbetsplatsförlagd språkutbildning för personal inom äldreomsorgen och 

förskolan. Kommunstyrelsen ges rätten att besluta om fördelning av anslaget till lämplig 

nämnd.  

 

G. Kommunfullmäktige godkänner att 5 mnkr tilldelas grundskolenämnden från årets överskott 

för skatter och bidrag för inköp av nya fysiska läromaterial och särskilt läroböcker.   



 

H. Kommunfullmäktige ger berörda nämnder i uppdrag att eftersöka statsbidrag i den mån det 

behövs och är möjligt för att genomföra punkterna i ovanstående att-satser. 

 

Bakgrund 

Huddinge är på många sätt en bra kommun att bo och verka i, men här finns också allvarliga 
utmaningar. Underfinansieringen och nedskärningarna i Huddinges välfärd har pågått i flera år och har 
lett till att lärartätheten tillhör de lägsta i landet, många timvikarier inom äldreomsorgen och stora 
skillnader mellan våra olika bostadsområden. Den höga sjukfrånvaron bland personalen i Huddinge 
kommun är också ett fortsatt problem. 

 
Delårsrapporten bygger på en verksamhetsplan som i sin tur bygger på den moderatledda koalitionens 
beslut om mål och budget. Vi socialdemokrater lade då fram ett eget budgetförslag som sätter 
välfärden först – vilket vi menar hade gett bättre förutsättningar för våra verksamheter.  
 

Projekt för hållbara scheman och skippa minutstyrningen inom hemtjänsten 

 

Coronapandemin har blottlagt brister i äldreomsorgen där många i personalen har otrygga 

anställningar. Sedan 2017 får hemtjänstens utförare i Huddinge ersättning för elektroniskt uppmätt 

utförd tid. Systemet bygger på minutscheman där hemtjänstens personal loggar sin närvaro när de 

kommer till en brukare – och när de går därifrån. Insatserna bedöms och beviljas av biståndskansliet 

och kan handla om till exempel tillsyn, dusch, städning eller en promenad, och insatserna anges i antal 

minuter. Utföraren, den egna kommunala eller en privat, får enbart betalt för utförd tid. Om brukaren 

avböjer i dörren eller befinner sig på sjukhus eller i växelboende utgår ingen ersättning. 

 

Minutjakten leder till stress för såväl brukarna som för hemtjänstens personal. Vetskapen om att 

duschen eller toabesöket bara får ta ett visst antal minuter och att den ekonomiska ersättningen 

bygger på att promenaden måste genomföras i regn skapar stress och ofrihet. Personalen vittnar om 

att de sällan hinner ta hela sin lunchrast eller en paus för till exempel egna toabesök. Den så kallade 

gå-tiden upplevs ofta som orealistisk. När något oförutsett händer och personalen anpassar insatsen 

kan kollegan hos nästa brukare också försenas vid en så kallad dubbelbemanning. Detta kan leda till 

att arbetsmiljön blir ohållbar då personalen ständigt saknar marginaler. 

 

Givet ovan beskrivna situation föreslår Socialdemokraterna att 2 mnkr tilldelas vård- och 

omsorgsnämnden från årets överskott för skatter och bidrag för att starta ett projekt som syftar till att 

skapa hållbara scheman och ta bort minutstyrningen inom hemtjänsten. Detta har gjorts i andra 

kommuner som exempelvis Södertälje, Norrköping och Örebro och vi tror att det kan ge bra 

förutsättningar för ett mer hållbart arbetsliv för kommunens anställda inom hemtjänsten.  

 

Motverka ofrivillig ensamhet för äldre  

 

Dagens äldre har lagt grunden för vårt välfärdssamhälle. Genom sitt arbete har de skapat de förmåner 

som gör att vi i dag är friskare och lever längre än någonsin. De som byggt upp Sverige har rätt till en 

trygg och värdig ålderdom. För de flesta äldre väntar många aktiva år efter arbetslivets slut – år med 

mer fritid, umgänge och tid för familjen. Men för andra ökar ensamheten, isoleringen och 

vårdbehoven. För dessa måste politiken ta ett större ansvar. 



 

Det finns mycket som vi skulle vilja ändra på när det kommer till äldreomsorgen i Huddinge, 

välfärdssamhället måste rustas upp och det gäller inte minst de verksamheter som vi har för våra 

äldre. Även om man inte längre kan bo kvar i sin bostad på grund av förhöjda vårdbehov så ska man ha 

en värdig vardag där man enkelt kan möta andra människor. Gemenskap och umgänge är viktigt för 

människor i alla åldrar. Vi vill därför att kommunfullmäktige godkänner att 1,5 mnkr tas från årets 

överskott för skatter och bidrag till vård- och omsorgsnämnden för upprustning av utemiljöerna inom 

kommunens äldreboenden för att skapa fler och bättre mötesplatser för de äldre. Exempel på vad 

detta skulle kunna vara är nya utemöbler, markiser eller kanske kryddträdgårdar. 

 

Dessa satsningar på utemiljöerna är en insats som går att genomföra här och nu och som skulle 

uppskattas av många äldre, både de som bor på boenden idag och de som någon dag flyttar dit. 

 

Vi har idag en stor andel äldre i vår kommun och enligt alla prognoser kommer allt fler bli äldre 

samtidigt som allt färre ska säkra vårdbehoven för dessa människor. Vi socialdemokrater anser därför 

att det är av högsta vikt att vi idag gör allt vi kan med de medel som aviserats från nationellt håll för att 

öka kvalitén i äldreomsorgen på ett smart och hållbart sätt.  

 

Huddinges föreningsliv och civilsamhälle gör redan idag stora insatser för vårt gemensamma samhälle 

och invånare. Det är en kraft att ta tillvara och värna om. Vi är övertygade om att kommunen bör 

arbeta för ett närmare samarbete med civilsamhället, oavsett som det rör insatser för unga eller äldre. 

Vi vill med vårt förslag utöka dessa samarbeten ytterligare när det kommer till att skapa aktiviteter och 

en meningsfull fritid för de äldre.  

 

Precis som trygga och vackra utemiljöer kan skapa bättre förutsättningar för människor att samlas och 

umgås är också gemensamma aktiviteter ett utmärkt sätt för människor i alla åldrar att mötas, byta 

erfarenheter och känna att man får en meningsfull fritid.  

 

Många äldre känner sig idag, och framför allt efter pandemin, isolerade till sitt sammanhang. Detta är 

ett stort problem och kan i värsta fall leda till psykisk ohälsa hos våra äldre. Därför vill vi 

socialdemokrater även att kommunfullmäktige ger kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att i 

samarbete med civilsamhället och studieförbund genomföra aktiviteter i syfte att bryta ensamheten 

för de äldre, om maximalt 2mnkr. 

 

 
Språkkrav och utbildning 

 

Att kunna förstå varandra är grundläggande i alla arbeten. Särskilt viktigt blir det dock i våra förskole- 

samt vård- och omsorgsverksamheter. För att en person ska kunna få en god omsorg, bli förstådd och 

kunna förstå krävs att kommunikationen alltid fungerar både i den sociala kontakten och i själva vård-

eller omsorgssituationen eller för den delen i kommunikationen med små barn. När omsorgen ges 

krävs att både personen som är i behov av omsorg och personalen i de olika befattningarna kan 

kommunicera med varandra. Idag brister detta alltför ofta. En effektiv organisation kräver rätt 

kompetens.  

 



Det långsiktiga målet är att samtliga medarbetare inom förskolan och äldreomsorgen ska ha den 

kompetens i svenska språket som är nödvändig för en god och säker vård och omsorg och för en god 

arbetsmiljö och detta borde kommunen i högre grad hjälpa till med. 

 

Vi socialdemokrater vill dock understryka att god arbetskompetens sträcker sig långt bortom språket: 

att vara en närvarande, medicinskt kompetent, en duktig pedagog eller överlag en skicklig 

medarbetare innebär så mycket mer än det. Vi vill därför att kommunen ska kunna erbjuda 

språkutbildning till såväl befintlig som nyanställd personal.  

 

Därför föreslår Socialdemokraterna att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta 

fram ett språktest för nyanställda inom äldreomsorgen och förskolan. Vi vill också att 

kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en kommunövergripande 

språkutbildning för medarbetare och ta fram relevanta språkkrav, samt att kommunfullmäktige 

godkänner att 1 mnkr tas från årets överskott för skatter och bidrag för att organisera 

arbetsplatsförlagd språkutbildning för personal inom äldreomsorgen och förskolan. Kommunstyrelsen 

ges rätten att besluta om fördelning av anslaget till lämplig nämnd.  

 

Alla elever ska nå kunskapskraven 

 

Sverige är ett av världens bästa länder för barn att växa upp i. Det är resultatet av decennier av 

socialdemokratiska prioriteringar på bland annat skolan, förskolan och fritidsverksamheter. Det finns 

mycket gott att säga om Huddinges förskolor och skolor och det viktiga arbete som varje dag utförs av 

personalen. Samtidigt finns det också allvarliga utmaningar- Huddinges lärartäthet tillhör de lägsta i 

landet, sjukfrånvaron bland personalen är fortsatt hög och en minskad andel elever klarar 

kunskapskraven i årskurs 9. 

  

Därför har vi socialdemokrater i våra budgetförslag under flera år haft ett tydligt fokus på att investera 

i Huddinges skolor för att vända den negativa utvecklingen. För oss är det särskilt prioriterat att 

anställa fler lärare, eftersom skickliga och behöriga lärare är den enskilt viktigaste faktorn för att våra 

elever ska klara skolan.  

 

När vi nu fattar beslut om delårsrapporten föreslår vi en investering i fysiska läromedel och särskilt 

läroböcker, en satsning som vi vet är efterfrågad av många lärare och skolledare i Huddinge då det är 

ett eftersatt område. Huddinge har exempelvis skolor med SO-böcker från 2010 och Atlasar som 

fortfarande innehåller Sovjetunion. Det är orimligt om vi menar allvar med att bli en av de tre bästa 

skolkommunerna i länet. Låt oss ta den här möjligheten att investera i nya och ändamålsenliga fysiska 

läromedel och läroböcker.  

 

 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång  
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Ärende 10: Delårsrapport per den 31 mars 2022 för 

Huddinge kommun 

 
Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
1. Delårsrapport och helårsprognos per 31 mars 2022 enligt 
kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat den 16 maj 2022, godkänns i 
enlighet med Vänsterpartiets förslag och punkterna nedan.  
 
2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att genomföra kommungemensam 
verksamhetsutveckling. Finansiering av dessa omställningskostnader om 
maximalt 5 mnkr sker med reserverade medel. Planerade och genomförda 
åtgärder ska redovisas i delårsrapport per augusti 2022 och i 
verksamhetsberättelse 2022.  
 
3. Grundskolenämnden får i uppdrag att omfördela de 6 mnkr som inte 
behövs i budgeten för lokalkostnader till anställning av fler resurser för 
elever i behov av särskilt stöd som genomförs inom ramen för nämndens 
verksamhet.  
 
4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att under 2022 påbörja planering för 
investeringsprojektet Groventreprenad Jonvägen.  
 
5. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att omfördela de 4,2 mnkr från 
investeringsbudgeten, som kunnat sparas genom att investering i ett 
samhällsbyggnadsprojekt ska göras av fastighetsägare, till avgiftsfria 
kultur och fritidsaktiviteter och sommaraktiviteter för barn som genomförs 
inom ramen för nämndens verksamhet.  
 
6. Investeringsbudget 2022 för Huddinge Samhällsfastigheter AB fastställs 
till 473,7 mnkr.  
 
7. Kommunstyrelsens driftbudget utökas med 16,3 mnkr för 
kapitaltjänstkostnader till följd av investeringar i samhällsbyggnadsprojekt. 
Utökning finansieras med omfördelning från finansförvaltningen.  
 
8. Etappmålet 2022 för indikatorn Antal bostäder i antagna detaljplaner 
fastställs till 2 900.  



 
 
 
Bakgrund  
Det är tydligt att pandemin haft konsekvenser för Huddinge kommun och 
det ekonomiska läget i kommunen. Samtidigt ser vi hur kriget i Ukraina 
skapar nya kostnader för kommunen i form av resurser till 
flyktingmottagande men även ökande priser. Vänsterpartiet menar att det 
inte går att bromsa sig ur en sådan kris, man måste satsa. Därför anser vi 
att det är viktigt att kommunen utvecklar sina verksamheter och satsar på 
välfärden och på barn och unga. Trygga barn och unga ger trygga vuxna. 
 
Inom grundskolan ser vi att det finns det behov av fler resurser. Dessa 
fungerar ofta som ett stöd för barn i behov av särskilt stöd, men hjälper 
också till både i klassrum och på raster för att stötta och avlasta 
pedagogerna. På Visättraskolan så har man exempelvis behövt skära ned 
med flera resurstjänster på grund av mindre budget. Vi menar att detta är 
väldigt olyckligt. Med allt större klasser och fler barn som är i behov av 
särskilt stöd (inklusive hemmasittare), så spelar dessa tjänster en viktig 
roll för att alla barn ska kunna få den hjälp och stöd som de behöver i 
skolan. Det är också ett steg närmare en likvärdig skola för alla barn.  
 

Inom kultur och fritid så menar vi att det är väldigt viktigt att det finns 
tillgång till meningsfulla och avgiftsfria aktiviteter för alla barn och unga. 
Framför allt på sommaren då många barn, framför allt i de 
socioekonomiskt utsatta områdena, inte kommer iväg på en semesterresa 
eller har föräldrar som äger något lantställe att spendera sin sommar på. 
Därför menar vi att det är viktigt att man satsar på barn och ungas fritid 
och fler aktiviteter som är avgiftsfria för vi vet att trygga barn och unga ger 
trygga vuxna.  

 

I delårsrapporten kan vi bland annat läsa om potentiella ”effektiviseringar.” 
Det är väl känt att dessa åtgärder syftar till att kapa kostnader för att 
kunna hålla nere skatten. Tyvärr drabbar detta kommunens verksamheter 
så som skola, vård och omsorg. Vi menar att det är särskilt oroande att 
man pekar ut särskilt boende som ett område där man vill kapa kostnader. 
Särskilt boende är en viktig verksamhet för dem som berörs av den och 
verksamheten bör vara välbemannad och kvalitativ. Därför menar vi att det 
vore olyckligt att skära ner på resurserna som går dit.  

 
När det gäller nämndernas ekonomi finns till stor del prognostiserade 
överskott. Vi menar att överskottskapitalet bör kunna omfördelas inom 
nämnden i stället för att gå till medelsreserven. För grundskolenämnden 
föreslås en omfördelning om 6 miljoner från nämndens budget till 
medelsreserven och från kultur- och fritidsnämnden föreslås en 



omfördelning av 4,2 miljoner. Vi anser att dessa pengar bör omfördelas 
inom nämnden till ändamål där de kan göra nytta istället för att läggas på 
hög i medelsreserven. Huddingebornas skattepengar ska användas i 
verksamheterna. 
 

Sjukskrivningstalen i Huddinge kommun är fortsatt höga men de har 
minskat i jämförelse med föregående år. Detta beror dock inte på några 
speciella insatser från kommunens sida utan på att pandemin tycks vara 
över. Den sjukfrånvaro som minskat mest är de korta sjukskrivningarna i 
kontaktyrken, vilket talar sitt tydliga språk. Den totala sjukfrånvaron är 
betydligt högre bland kvinnor, (9,7 %) än bland män (5,9 %).  
 

Vi uppmärksammar också att Bygglov- och Tillsynsnämnden har en 
förvaltning med flera bristyrken som riskerar hög personalomsättning om 
man inte ser till att de får bättre arbetsvillkor. Det är viktigt att 
arbetsbördan inte blir så stor för handläggarna att de riskerar bli 
utmattade. Vi bör därför ta den ökade personalomsättningen på allvar och 
arbeta för att nå en jämvikt mellan korta handläggningstider och 
medarbetare som inte känner sig stressade och som vill arbeta kvar i 
förvaltningen. I det arbetet är det viktigt att kartlägga anledningen till att 
många väljer att byta jobb inom bristyrkena. Det bör klargöras om det är 
arbetsbördan, lönen eller annat som styr deras val.  
 
 

Nujin Alacabek  Niklas Bougt 
 
 
Sonia Benavente  Konrad Hyltén 
 
 
Ulla Olsson Engström 
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Protokollsanteckning

Ärende 10: Delårsrapport per den 31 mars 2022 för Huddinge kommun

Det här ärendet bygger på  en mål- och budget vi i Miljöpartiet inte stod bakom. Hade vår
budget gått igenom hade vi varit i en annan sits idag. De förslag som lades under
kommunstyrelsens möte om att tillskjuta medel tycker vi var rimliga med tanke på läget. Men
vi hade önskat en mer långsiktig ekonomisk planering i stället för den ryckighet vi sett de
senaste åren.

En detalj som vi reagerar på i ekonomiska redovisningar som denna är formuleringar kring
att vi har ett “bättre resultat” så fort vi har ett större överskott än planerat. Det här är en
vilseledande förenkling. Det är mer troligt att mer pengar över bygger på ett misslyckande att
genomföra verksamhet än att kommunen gjort “goda affärer” i traditionell mening.
Kommunens mål bör vara att använda de pengar som Fullmäktige ålagt, inte att ha ett större
överskott. Men så klart, ibland kan ett större överskott än tänkt vara något positivt - men vi
saknar en tydlighet och ett resonemang kring detta.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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Ärende 11: Delårsrapport per den 31 mars 2022 för 

kommunstyrelsen 

 

Vänsterpartiet hade ett annat förslag till mål och budget för Huddinge 
kommun 2022. Med vår politik skulle verksamheterna, inklusive 
kommunstyrelsen, ha ett annat resultat och bedriva en annan verksamhet. 
Bland annat föreslog vi att kommunstyrelsen skulle få i uppdrag att ta fram 
en strategi för att minska de höga sjukskrivningstalen i Huddinge och 
utreda vad skillnaden i sjukskrivningar mellan män och kvinnor beror på. 
Vi föreslog också att en strategi skulle tas fram för att se till 
klimatomställning i enlighet med Parisavtalet, RUFS och Agenda 2030.  
 
Vidare har vi föreslagit att kommunstyrelsen ska få i uppdrag att inleda ett 
arbete för att öka valdeltagandet i de områden där valdeltagandet är lågt. 
Detta rör i första hand Flemingsberg, Skogås och Vårby. Vänsterpartiet 
anser att demokratin måste gälla och omfatta alla, oavsett om man bor i 
villa eller hyresrätt. Därför är det av största vikt att även personer som bor 
i områden med lågt valdeltagande uppmuntras och uppmanas att göra 
sina röster hörda på valdagen, men också mellan valen.  
 
Till sist menar vi att föreslaget med mobila fritidsledare är bra. Vi anser 
dock att omfattningen är för liten. Som vi förstår det så kommer man 
anställa 8–10 personer inklusive en projektledare och att man kommer 
vara två personer per pass som arbetar. Vi menar att personalstyrkan 
hade behövt vara större även om vi tycker att projektet som sådant är bra. 
Vi är också oroade över att vi anser att finansieringen är ganska låg redan 
som det är i dagsläget och att den borde förstärkas ytterligare, från 
300 000 kronor till åtminstone 0,5 mnkr.  

 

 

Nujin Alacabek Niklas Bougt                  Britt Björneke 

 

 

Sonia Benavente            Konrad Hyltén  
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Ärende 8: Mark- och genomförandeavtal mellan Huddinge 

kommun, Fabege Rock AB och Fabege AB (publ) avseende 

del av fastigheten Visättra 1:1 (projekt Centralmarken) inom 

kommundelen Flemingsberg 

 
Ärendet handlar om att bygga en ny fastighet i korsningen av 
Regulatorvägen och Kvarnbergsvägen i Visättra. Fastigheten föreslås bli 
12 våningar hög på den sida som vetter mot Regulatorvägen och ha ett 
lägre parti som löper längst med Kvarnängsvägen upp mot Visättra. 
Marken är idag obebyggd.  
 

Vi välkomnar att det tillkommer fler arbetstillfällen i området. När det gäller 
utformningen av byggnaden som sådan, så tycker vi att det är bra att man 
har tänkt på växtbeklädnad av fasaderna samt gröna tak för att det bättre 
ska kunna anpassas till området. Däremot menar vi att det är viktigt att 
skapa en trygg och trivsam miljö i närområdet i anslutning till fastigheten, 
särskilt längst Kvarnängsvägen som i just detta område är mörk och ödslig 
nattetid. Vi tycker också att hanteringen av lösningar för gångtrafikanter 
som brukar ta den lilla stigen som finns där nu för att ta sig till handel och 
pendeltåget, inte är bra eftersom det i planeringen saknas bra vägar att ta 
sig till dessa till fots under den tiden (3 år) som byggnation kommer att 
pågå. Det är viktigt att tillgänglighetsaspekten tas med på ett mycket bättre 
sätt än vad det har gjorts i ärendet så att unga, äldre och andra som 
dagligen förflyttar sig till fots i området får bra alternativ och information 
om hur de ska ta sig fram i området. Sedan vill vi också påminna om att 
regulatorbron har varit föremål för reparation under flera år i olika 
omgångar och att det under den tiden har varit långa bilköer och svårt att 
ta sig både till och från jobbet. Vi hoppas att detta inte ska bli ännu ett sånt 
tillfälle. 

 

 

Nujin Alacabek                            Niklas Bougt           

 

Sonia Benavente                                      Konrad Hyltén 
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Ärende 16: Investeringsbeslut samt finansierings- och genomförandeavtal för

Trafikplats Högskolan

Trafikplats högskolan är en viktig del av utveckling i Flemingsberg då det skapar ytterligare
en tillfartsväg till området och kan styra bort biltrafik från stråket Hälsovägen-Regulatorbron.

Det är beklagligt att projektet fördyrats så kraftigt från tidigare uppskattningar och det väcker
farhågor för kalkylerna i andra liknande projekt. I det här fallet finns det dock inte så mycket
val, annat än att acceptera den nya högre kostnaden för att genomföra projektet.

När beloppet nu blivit så pass högt uppskattar vi att ärendet efter våra frågor lyftes hela
vägen till kommunfullmäktige och inte stannade i kommunstyrelsen. Det är fortsatt viktigt för
den demokratiska processen att beslut av den här storleksordningen hanteras i
kommunfullmäktige, även om ärendet från början hade en storleksordning som gör det
lämpligt att hantera i kommunstyrelsen.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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Ärende 18: Miljöbokslut 2021

Det här bokslutet är det sista som utgår från det gamla upplägget på Miljöprogrammet. Det
finns en hel del att säga om resultaten med bokslutet sammanfattar väl de utmaningar vi står
inför - vi kommer behöva öka våra ansträngningar, det går för långsamt.

Den analys som vi i Miljöpartiet efterfrågat i många år ser vi nu i detta bokslut. Med det nya
upplägget på Miljöprogrammet kommer det finnas mer utrymme för analys och resonemang
kring miljö- och klimatarbetet i kommunen, vilket vi verkligen ser fram emot.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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Ärende 18: Miljöbokslut 2021  
 

Miljöbokslutet är en god sammanställning av miljöarbetet i kommunen, och gör det enklare för 

kommunpolitiker och Huddingebor att följa upp arbetet och se hur det utvecklas. Det finns 

mycket som går åt rätt håll, och det förtjänar att lyftas, men det finns också en hel del viktiga 

mål som står stilla eller än värre; går åt fel håll. I Huddinge kommun krävs ett tydligare och mer 

konkret fokus, samt mer resurser till klimat- och miljöarbetet.  

 

Socialdemokraterna ser positivt på den goda måluppfyllelsen för temaområdena Klimat och luft 

och biologisk mångfald. Huddinges friluftsliv berikas genom ett aktivt och medvetet skydd av 

naturvärden och den biologiska mångfalden. Socialdemokraterna ser också positivt på den 

åtminstone godtagbara måluppfyllelsen för temaområdena markanvändning och 

samhällsplanering, informera och engagera och gifter i miljön. Vi har dock högre ambitioner än 

att bara nå en till viss del god eller godtagbar måluppfyllelse. 

 

”Huddinge kommun har fortfarande många mål som är långt ifrån att uppnås”. Det är ett direkt 

citat från tjänsteutlåtandet. I detta miljöbokslut tydliggörs att endast 17 av 89 (19 %) mål har 

mycket god måluppfyllelse. Samtidigt har 18 mål en ej godtagbar måluppfyllelse, och 15 mål 

anses vara svårbedömda. Lösningen på de ej godtagbara målen står att finna i en starkare 

politisk vilja och i satsningar som faktiskt gör konkret skillnad för varje utpekat målområde.  

 

De mer svårbedömda målområdena behöver förtydligas så att både politiker och medborgare 

kan följa upp de mål som redan är fastställda. Kommunala verksamheter och beslutsinstanser 

måste arbeta mer medvetet och aktivt med dessa frågor för att på så vis dra sitt strå till stacken 

i det mer övergripande klimat- och miljöarbetet. Ett mer fokuserat kommunalt klimat- och 

miljöarbete kan exempelvis handla om vilka krav kommunen ställer i samband med fysisk 

planering, upphandlingar och entreprenadprojekt. Klimatsmarta och miljövänliga lösningar 

måste då beaktas.  

 



Utöver miljöbokslutets positiva nyheter framkommer det även att kommunens 

koldioxidutsläpp från tjänsteresor med bil och flyg fortfarande inte nått målet på maximalt 29 

kilogram per anställd per år, trots det minskade resandet under coronapandemin. Redan under 

förra årets behandling av miljöbokslutet för 2020 påpekade Socialdemokraterna att 

måluppfyllelsen för detta område inte är tillfredsställande. Sedan jämförelseåret 2015 har 

kommunen inte varit i närheten av det fastställda målet, och med undantag för ”pandemiåren 

2020 och 2021” samt 2017 har dessa utsläpp i själva verket ökat. Att koldioxidutsläppen från 

tjänsteresor för 2021 halverats i jämförelse med 2019 är givetvis bra, men om minskningen i 

huvudsak kan förklaras av pandemin så krävs också ett mer medvetet och fokuserat arbete 

under 2022. Måluppfyllelsen för utsläpp från tjänsteresor borde sedan länge ha visat på ett 

bättre resultat, inte minst eftersom valet av tjänsteresor är en direkt följ av kommunala beslut 

i form av exempelvis upphandlingskrav och resepolicys.  

 

Utöver kommunens tjänsteresor är energianvändningen i kommunens byggnader något som 

kommunen har direkt rådighet över. Även i denna fråga har Huddinge inte nått fram till de 

fastställda målen. Tjänsteresor och energianvändning inom den kommunala verksamheten är 

endast två exempel på mycket lågt hängande och lättillgängliga frukter som hänger på det träd 

som utgörs av kommunens klimat- och miljöarbete. Socialdemokraterna ser positivt på den 

breda politiska överenskommelsen om kommunens klimat- och miljömål, men vi är fortsatt 

kritiska till att man i Huddinge inte nått de mål som borde vara enkla att lösa. Vi ser framemot 

en fortsatt konstruktiv partipolitisk diskussion om hur vi tillsammans når de fastställda målen. 

 

Likt beskrivningen i miljöbokslutet ser Socialdemokraterna också med oro på den dåliga 

måluppfyllelsen för temaområdet vatten:  

(…) endast 5 av 13 sjöar och vattendrag i Huddinge uppfyller god ekologisk 

status. Övergödning är det största problemet i Huddinges sjöar och 

vattendrag, som framför allt orsakas av höga fosforhalter. (…)  

Till skillnad från den typ av mål som går att nå på ganska kort sikt kan vissa mål inom 

vattenområdet ta lång tid att uppnå. Miljöbokslutet talar om en ”inneboende tröghet i mark- 

och vattensystem”. Övergödning kan dessutom orsakas av utsläpp både från jordbruk, 

bostadsområden och industrier. Att lösa problemet kan vara svårt och ta lång tid. Mer tillfälliga 

lösningar mot övergödning så som aluminiumfällning kan givetvis spela en viktig roll, men på 

längre sikt handlar det snarare om att säkerställa en god samhällsplanering där de ursprungliga 

utsläppen minskar och där orenat dagvatten inte når kommunens sjöar och vattendrag.   

 

Socialdemokraterna kommer fortsatta arbetet för ett mer hållbart Huddinge, med tydligt fokus 

på och prioritering av vattenvård, prioritering av uppfyllandet av målen i miljöprogrammet och 

främjandet av ett arbete som gör att vi når våra uppsatta mål. Det är naturligtvis behövligt och 

gott att ha högt uppsatta mål – men det räcker inte med att överlämna mål till förvaltningarna 



- det kräver samtidigt ett ökat engagemang och ansvar bland oss förtroendevalda och en 

upptrappning av resurser och personal så att kommunen kan nå sina mål.  

 

Det är dags att gå från ord till handling – och vi är beredda att göra vår insats. 

 

För Socialdemokraterna 

Sara Heelge Vikmång                          
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Ärende 18: Miljöbokslut 2021  
 
Miljöbokslutet är över lag bra och det ger en tydlig bild av hur Huddinges 
miljö- och klimatarbete går. Samtidigt är det tydligt att mer behöver göras 
när endast 11 av de 89 målen anses ha en mycket god måluppfyllelse och 
15 av de 89 målen anses svårbedömda. Det är viktigt att miljö- och 
klimatarbetet bygger på konkreta och tydliga förändringar som spelar roll 
och som kan utvärderas i efterhand.  
 
Parisavtalet och Agenda 2030 sätter press på Huddinge kommun, liksom 
andra, att agera mer resolut, framför allt när det gäller 
koldioxidfotavtrycket. Vackra ord och stor politisk enighet om frågans vikt 
räddar inte klimatet, även om det är positivt, utan det gör satsningar på 
åtgärder. I det sammanhanget vill vi poängtera att en enorm motorväg och 
ökade utsläpp inom kommunen med Tvärförbindelse Södertörn inte heller 
räddar klimatet, snarare tvärtom.  
 
 
Nujin Alacabek  Niklas Bougt 
 
 
Sonia Benavente  Konrad Hyltén 
 
 
Ulla Olsson Engström   
 
 
 
 



Huddinge kommun
Kommunfullmäktige
2022-06-13

Protokollsanteckning

Ärende 22: När-Återvinningscentraler - svar på motion väckt av Anders

Lönroth, Carina Sundström och Anders Abel (samtliga MP)

I såväl det skriftliga svaret på vår motion som i debatten i fullmäktige blev det tydligt att det
finns en bred politisk enighet om att förbättra tillgängligheten för återvinning. De
återvinningscentraler som finns idag och som fungerar utmärkt för bilburna med större och
skrymmande avfall är inte tillräckligt.

Vi uppskattar den information vi får om att SRV arbetar utifrån liknande tankar som de vi
haft. Därför är det fullt rimligt att motionen besvaras och inte bifalls.

Vi vill dock påpeka att vi i vår motion tydligt riktade oss till förvaltningen och att vårt förslag
var ett uppdrag till förvaltningen. Genom att motionen anses besvarad uppfattar vi det som
att det finns ett aktivt arbete inom kommunens förvaltning för att tillsammans med SRV hitta
lösningar.

Miljöpartiet de gröna

Anders Lönroth Carina Sundström Anders Abel
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